



Sophie A. de Beaune,
Frederick L. Coolidge,
Thomas Wynn (dir.)

***Cognitive Archaeology
and Human Evolution.***

Cambridge University Press,
2009, 185 p.

Ce livre présente de nouvelles perspectives sur l'archéologie cognitive. Cherchant à comprendre comment différents **processus cognitifs** se sont développés au cours de l'évolution, les auteurs s'appuient sur des données empiriques et livrent des réflexions théoriques qui intéressent aussi l'**évolution** de la cognition chez l'homme moderne.

Il relève à la fois de l'archéologie et de la neuropsychologie, des disciplines qui jusqu'ici n'ont guère confronté ni leurs théories ni leurs méthodes, alors qu'une telle confrontation doit pouvoir apporter des pièces cruciales au puzzle de l'**émergence** et de l'évolution de la cognition humaine.

This book presents new **directions** in the study of cognitive archaeology. Seeking to understand the conditions that led to the development of a variety of **cognitive processes** during evolution, it uses evidence from empirical studies and offers theoretical speculations about the **evolution** of modern cognition as well.

The volume draws from the fields of archaeology and neuropsychology, which traditionally have shared little in the way of theories and methods, even though both disciplines provide crucial pieces to the puzzle of the **emergence** and evolution of human cognition.